
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ  

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 343 

 

На 30 март 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия  при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД:  

 

1. Проект на решение относно промяна в състава на ОИК – 

Търговище, област Търговище  

   Докладва: Красимир Ципов 

2. Проект на решение относно регистриране на наблюдатели. 

Докладват: Цветозар Томов, Красимир 

 Ципов 

3. Гласуване извън страната. 

Докладват: Цветозар Томов, Елка 

 Стоянова 

4. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Докладва: Росица Матева, Красимир Ципов 

5. Доклади по административни преписки. 

Докладват: Росица Матева, Емил Войнов, 

 Йорданка Ганчева, Гергана Стоянова, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Георги 

Баханов 

6. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждения на 

ОИК. 

   Докладва: Красимир Ципов 

7. Доклад относно питане по ЗДОИ. 

   Докладва: Елка Стоянова 
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ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Росица Матева, Емил 

Войнов, Севинч Солакова, Гергана Стоянова, Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов.  

ОТСЪСТВА: Димитър Димитров. 

 

Заседанието бе открито в 10,40 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна, и господин Емил Войнов – заместник-председател на 

Централната избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Добър ден, колеги. 

В залата сме сме 9 членове на Централната избирателна комисия. 

Имаме кворум за провеждане на заседание.  

Отсъства поради отпуск  господин Димитров. 

Предлагам ви следния проект за дневен ред: 

1. Проект на решение относно промяна в състава на ОИК – 

Търговище, с докладчик господин Ципов. 

2. Проект на решение относно регистриране на наблюдатели с 

докладчик  господин Цветозар Томов.  

3. Гласуване извън страната с докладчици  господин Томов и 

госпожа Елка Стоянова. 

4. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчици госпожа 

Матева и  господин Ципов. 

5. Доклади по административни преписки с докладчици 

госпожа Матева, господин Войнов, госпожа Ганчева, госпожа 

Гергана Стоянова, господин Георгиев, госпожа Солакова.  
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6. Искания за изплащане на възнаграждения на ОИК с 

докладчик господин Ципов. 

7. Искане по Закона за достъп до обществена информация с 

докладчик  госпожа Елка Стоянова. 

Моля за вашите предложения по дневния ред. 

Заповядайте, господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Госпожо Председател, моля да ме 

включите в точка втора за регистрация на наблюдатели. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други?  

Заповядайте, господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Госпожо Председател, моля да бъда 

включен с доклад в т. 5: Доклади по административни преписки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други колеги? Няма 

засега. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, преди да започнем по дневния ред, ви информирам, 

че тази сутрин в 8,00 ч. съм предала на господин Георги Бояджиев 

10 броя празни флаш памети и един брой hash extraktor със 

съответния сериен номер. Съставили сме по между си приемо-

предавателен протокол, заведен с вх. № НС-00-190 от 30.03.2023 г. 

Намира се във вътрешната мрежа в папка с моите инициали от 

днешно заседание. Към настоящия момент проверката е започнала. 

 

Преминаваме към точка първа от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ПРОМЯНА В 

СЪСТАВА НА ОИК-ТЪРГОВИЩЕ, ОБЛАСТ ТЪРГОВИЩЕ. 

Заповядайте, господин Ципов. 
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КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, във вътрешната мрежа в папка 

с моите инициали от днес ще видите проектен № 6525 относно 

промяна в състава на ОИК – Търговище.  

В Централната избирателна комисия е постъпило заявление с 

вх. № МИ-15-48 от 29.03.2023 г. от Валери Георгиев Симеонов за 

освобождаването му като член на ОИК – Търговище, област 

Търговище. 

С оглед на това и на съответните основания от Изборния 

кодекс ви предлагам следното решение: освобождава като член на 

ОИК – Търговище, област Търговище, Валери Георгиев Симеонов 

със съответното ЕГН  и анулира издаденото му удостоверение. 

Проектът е под № 1805. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов);  против –   

няма. 

Решението e № 1845-МИ/30.03.2023 г. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, във вътрешната мрежа в папка 

с моите инициали от днес с проектен № 6525 ще ви моля да 

погледнете проект на писмо до политическата сила, излъчила 

освободения член на ОИК – Търговище, в най-кратък срок да 

направят предложение за попълване състава на ОИК – Търговище. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги? 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 
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Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов);  против –   

няма. 

 

Колеги, преминаваме към точка втора от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕГИСТРИРАНЕ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ. 

Господин Ципов, Вие имате ли готовност? Заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, постъпило е заявление с вх. 

№ 4-7 от 29.03.2023 г. от сдружение „Гражданска инициатива за 

свободни и демократични избори“, представлявано от Михаил 

Стоянов Мирчев, чрез Надежда Богомилова Гологанова, 

регистрирано с Решение на ЦИК № 1705-НС от 27.02.2023 г. като 

българска неправителствена организация за участие с наблюдатели в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г. 

Към заявлението са приложени: пълномощно от 

представляващия Михаил Стоянов Мирчев в полза на Надежда 

Богомилова Гологанова; пълномощно от представляващия Михаил 

Стоянов Мирчев в полза на пет лица – представители на сдружение 

„Гражданска инициатива за свободни и демократични избори“; 

декларации по образец - пет броя; списък с имената и единните 

граждански номера на изрично упълномощените от сдружението 

лица, които да бъдат регистрирани като наблюдатели за страната в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г., списъкът е 

представен на хартиен носител и в електронен вид на технически 

носител в excel формат. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията всички лица отговарят на изискванията 

на Изборния кодекс. 

На съответните основания от Изборния кодекс и Решение 

№ 1607-НС от 10 февруари 2023 г. на Централната избирателна 
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комисия ви предлагам следното решение: регистрира като 

наблюдатели за страната пет упълномощени представители на 

сдружение „Гражданска инициатива за свободни и демократични 

избори“, както следва: има изброяване на трите имена и ЕГН-тата на 

петте лица. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им бъдат издадени удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов);  

против – няма. 

Решението има № 1846-НС/30.03.2023 г. 

Следващ докладчик е господин Томов.  

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, във вътрешната 

мрежа в папка с моите инициали от днешна дата е качен проект на 

решение за регистрация на наблюдатели от Сдружение Л.И.Д.Е.Р., 

което е регистрирано при нас с Решение № 1814-НС от 23 март 

2023 г. Проектният № 1813-НС. 

Постъпило е заявление с вх. № 15-2 от 23.03.2023 г. от 

сдружение Л.И.Д.Е.Р.  

Към заявлението са приложени: декларации по образец – 157 

броя; списък с имената и единните граждански номера на изрично 

упълномощените от асоциацията лица, които да бъдат регистрирани 

като наблюдатели, списъкът е представен на хартиен носител и в 

електронен вид на технически носител. 

Предложени са 157 лица за регистрация като наблюдатели в 

страната. 
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При извършената проверка се установява, че към датата на 

регистрацията 122 лица отговарят на изискванията на Изборния 

кодекс, а за 35 лица са установени несъответствия. 

Освен това при проверката на декларациите се оказа, че едно 

лице не е попълнило т. 1 от декларацията по образец (Приложение 

№ 35-НС от изборните книжа), поради това моето предложение е 

това лице също да не бъде регистрирано, доколкото не може да се 

разбере от представената декларация от името на коя организация 

иска да бъде регистрирано. 

Предлагам да вземем решение да регистрираме като 

наблюдатели в страната 121 упълномощени представители на 

Сдружение Л.И.Д.Е.Р.  

Приложен е и списъкът на тези 121 лица, като в този списък в 

момента, оцветено в жълто, фигурира лицето, което не е посочило в 

декларацията си нищо по т. 1.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Колеги, има ли изказвания или предложения по текста? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

Решението е с № 1847-НС/30.03.2023 г. 

 

Продължаваме с точка трета от дневния ред: 

ГЛАСУВАНЕ ИЗВЪН СТРАНАТА. 

Можете да продължите, господин Томов.  

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, отново във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали от днешна дата има 
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едно писмо, изпратено от госпожа           Б.            Н. То е съвсем 

кратко: „Здравейте, моля изпратете адрес на гласоподавателен клон 

в Саинт Питърсбърг, Флорида. До този момент такава информация 

не е обявена на живеещите българи в района. Благодаря“ 

Аз предлагам предвид това, че остават два дни до изборите да 

отговорим на госпожата, като посочим адреса, както и да посочим  

на кой линк там да се правят справки в страната от сайта на ЦИК и 

от Министерството на външните работи, защото очевидно има хора, 

които не са информирани два дни преди изборите за 

местонахождението на тази секция. 

Освен това да го препратим по компетентност на 

Министерството на външните работи, защото би трябвало 

посолствата и дипломатическите представителства да са по-активни 

в разпространяването на информацията за местонахождението на 

българските избирателни секции извън страната. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания или предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против –  няма.  

Следващ докладчик в тази точка е госпожа Елка Стоянова.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви вх. № НС-23-195/1 

от 29.03.2023 г. Това е писмо, което едно лице, което ще бъде член 

на секционна избирателна комисия, ни сигнализира за това, че за 

председател на избирателната комисия в съответния район е 

предложено лице, което според него не владее български и иска да 

бъде сменено. 

Докладвам ви го само за сведение, тъй като с наше Решение 

№ 1843 всъщност това лице е заменено. Така че няма какво да 
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предприеме оттук нататък Централната избирателна комисия по 

това искане.  

Решението е публикувано и замяната е видна. 

Докладвам ви писмо с вх. № НС-15-222/30.03.2023 г. Това е 

писмо от назначена за секретар на секция № 196 в Мадрид, Испания, 

която казва, че няма контакт с председателя и се притеснява за 

предизборния ден и моли да й предоставим данни на комисията. 

Аз ви предлагам, тъй като, така или иначе, предоставянето на 

такъв тип информация има особен режим, да препратим на 

Министерството на външните работи писмото с изрично указание да 

бъде осъществена връзка със секретаря на секционна комисия 

№ 196,  Испания, Мадрид. 

Проектът на писмо е с проектен № 6555 и се намира във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали. Ако нямате забележки, 

да го подложим на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против –  няма.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви преписка с вх. 

№ НС-04-01-13/18 от 28.03.2023 г. Това е писмо от Министерството 

на външните работи, с което ни молят да им предоставим на база на 

издаденото решение за промяна в съставите на секционните 

избирателни комисии извън страната актуализирани контакти. 

Има писмо с проектен № 6537, с което им предоставяме 

актуализирани координати на секционните избирателни комисии 

извън страната, които са ни предоставени от парламентарно 
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представените партии. Файлът с приложенията се намира във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали от вчерашна дата.  

Моля да се запознаете с писмото и, ако нямате забележки, да 

го подложим на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против –  няма.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Другите входящи номера ви ги 

докладвам за сведение и запознаване. Това са постъпили заявления 

от парламентарно представените в 48-то Народно събрание партии, 

участвали в консултациите, заявления за замяна по неотложност на 

членове от секционни комисии, които по обективни причини не 

могат да се явят в изборния ден. Засега ви ги докладвам само за 

сведение и запознаване. Нямам други доклади засега в тази точка, 

госпожо Председател. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

преминаваме към точка четвърта от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, във вътрешната 

мрежа в папка с моите инициали от вчерашна дата е публикувано 

Решение № 3357 от 29.03.2023 г. на Върховния административен съд 

по административно дело № 3192/2023 г., с което Върховният 

административен съд отхвърля жалбата на Коалиция от партии 

„Продължаваме промяната – Демократична България“, срещу 

Решение № 1819-НС от 24.03.2023 г. на Централната избирателна 
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комисия. Припомням, че това е решението за назначаване на 

секционните избирателни комисии в община Сатовча.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, следващ 

докладчик е господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви писмо с вх. 

№ НС-22-251 от 29.03.2023 г. Това е сигнал от           И.          Г., 

адресиран до Централната избирателна комисия и до Районната 

избирателна комисия – 24.Многомандатен избирателен район – 

София, за предизборен агитационен материал, който нарушава 

разпоредбите на Изборния кодекс.  Господин          Г. ни изпраща 

снимка от предизборен агитационен материал, разположен и 

разпространен на територията на гр. София, район „Оборище“. 

Снимката е направена на ъгъла на бул. „Янко Сакъзов“ и ул. „Сър 

Стивън Рънсиман“. 

Колеги, на 29 март 2023 г. Районната избирателна комисия на 

територията на 24.Многомандатен избирателен район се е 

произнесла по постъпилия сигнал и е установила нарушение на 

разпоредбите на чл. 183, ал. 3 и ал. 4 на Изборния кодекс и е указала 

на кмета на район „Оборище“, Столична община, да премахне 

поставените в нарушение на правилата на Изборния кодекс 

агитационни материали. Докладвам го за сведение. 

Докладвам ви също така и писмо с вх. № НС-22-252 от  

29.03.2023 г. Това е сигнал от         П.           П., постъпил по е-mail, с 

който той подава сигнал срещу служителите на Районно полицейско 

управление – гр. Пирдоп, за това, че за пореден път му отнели 

свидетелството за управление на моторното превозно средство с 

фалшиви обвинения, така че да затруднят придвижването му до 

изборната секция и по този начин му създават затруднения да 

осъществи правото си на избор на 2 април 2023 г., в неделя. 

Докладвам ви го също за сведение. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка пета от дневния ред: 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо с 

вх. № НС-10-58 от 30.03.2023 г., изпратено от е-mail на партия 

„Възраждане“. Озаглавено е „Заявление за достъп“ и е свързано с 

искане да бъдат допуснати представители на политически партии, 

участващи в изборите, при въвеждането и повторното въвеждане в 

избирателните комисии и изчислителните пунктове на данните от 

протоколите. 

Колеги, докладвам го за запознаване, тъй като на вчерашна 

дата получихме от БСП и от „Има такъв народ“ същите искания, 

както и отговора на „Информационно обслужване“ АД до 

председателя на Българската социалистическа партия. Така че 

предлагам заедно да ги обсъдим днес и да вземем решение как ще 

отговорим. 

Докладвам ви писмо с вх. № НС-08-71/1 от 30.03.2023 г., което 

е във връзка с вчера изпратеното до Софийски районен съд писмо, с 

което информирахме, че господин Костадин Тодоров Костадинов е 

регистриран като кандидат за народен представител от Партия 

„Възраждане“ с две решения – на РИК – Варна, и на РИК-25,София.  

Сега ни молят да им изпратим копия от решенията. 

Колеги, предлагам да изпратим копия от решенията и да 

уведомим съда, че те се намират на интернет-страниците на 

районните избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

предложения? 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 
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Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против –  няма.  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам писмо с вх. № НС-

20-84 от 30.03.2023 г. от Агенция „Фокус“ с молба от главния 

редактор, описано е името на упълномощен техен колега, който да 

вземе акредитациите на представителите на медията за достъп до 

сградата на ЦИК в деня на изборите.  

Тъй като това е първото подобно писмо, колеги, предлагам да 

вземем протоколно решение, с което да възложим на служителите от 

„Връзки с обществеността“ да предават документите за акредитация 

на медиите съгласно списъка, който утвърдихме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против –  1 (Севинч Солакова).  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо от Ивайло 

Цонев, който е асистент към изборния анализатор Ксавиер Нок, с 

молба от името на Международната мисия на ОССЕ да бъдат 

допуснати двамата – Ксавиер Нок и           И. Ц. – на брифинга на 

ЦИК, насрочен за днес, 30.03.2023 г. от 14,00 ч.  

Моля за протоколно решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против –  няма.  

Следващ докладчик  – господин Войнов. 
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ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от Сиела Норма АД с вх. № ЦИК-06-3-44 от 30.03.2023 г. 

Намира се във вътрешната мрежа в папка с моите инициали, в 

подпапка „СИЕЛА“. С него ни изпращат машините за гласуване, 

които са инсталирани в периода от 17,00 ч. вчера до днес до 10,00 ч. 

Предлагам с писмо до министър Демерджиев приложено да 

му изпратим машините, за да бъде извършена проверка от 

експертите. 

Проектът за писмо е във вътрешната мрежа в папка с моите 

инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч 

Солакова).  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

експертите към ЦИК с вх. № НС-23-104/6 от  29.03.2023  г. С него ни 

информират за задълженията на ЦИК по изпълнение на чл. 213б от 

Изборния кодекс. Докладвам го за запознаване и за обсъждане в 

работна група. 

Постъпило е писмо от ДАНС с вх. № НС-23-158 от 

29.03.2023 г. С него ни уведомяват, че по наше искане са проверили 

едно лице от Сиела Норма АД, за което не е установено наличие на 

относима информация, даваща основание за отрицателно становище. 

Но тъй като за това лице още не е дошло становище от МВР, това 

писмо засега го докладвам само за сведение. 

Докладвам писмо с вх. № НС-18-36 от 29.03.2023 г. Мисля, че 

е във вътрешната мрежа в папка с моите инициали от вчера. 
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Писмото е от       И.            Ц., който от името на ОССЕ ни благодари 

за предоставената възможност да посетят склада на „Карго-

партнер“. Задава и въпрос относно указания на СИК за промяна на 

размера на шрифта на екрана на СУЕМГ. 

Считам, че практически е невъзможно членовете на СИК да 

уведомяват всеки избирател относно възможността за промяна на 

размера и шрифта. 

Затова предлагам писмото да остане за сведение. 

Постъпило е писмо от П.           С. с вх. № НС-23-160 от  

29.03.2023 г. Той е председател на СИК и поставя въпроси относно 

заснет или показван вот при гласуване с машина – как се процедира. 

Докладвам го за запознаване и за последващо обсъждане 

дали да изпратим указания на секционните избирателни комисии. 

Докладвам писмо от Главна Дирекция „Жандармерия“ с вх. 

№ НС-04-02-164 от 30.03.2023 г. Уведомяват ни, че са създали 

необходимата организация за изнасяне на осем броя СУЕМГ до 

Калотина и ни уведомяват, че за периода от 25 до 30 март 2023 г. от 

склада на „Карго-партнер“ са изнесени общо 245 броя СУЕМГ от 

служители на Министерството на външните работи. Тоест, това са 

всички машини за гласуване извън страната. Докладвам го за 

сведение. 

За информация само докладвам приемо-предавателен 

протокол с вх. № НС-00-186 от 29.03.2023 г., с който 

"Информационно обслужване" АД ни връщат останалите 8333 броя 

смарт карти. Ние им предадохме всичките, които имаме. Тези са 

излишните, които не са използвани. Докладвам го за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието за 30 минути. 

 

(След прекъсването.) 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължава заседанието на Централната избирателна комисия. 

Девет членове на Централната избирателна комисия сме в залата. 

Имаме кворум. 

 

Продължаваме с доклади в точка пета от дневния ред:  

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. 

№ НС-04-02-156 от 29.03.2023 г., което е изпратено от ІV Районно 

управление – Варна, с въпрос относно две лица – дали същите са 

вписани в регистъра за наблюдатели, което е свързано с водено при 

това управление досъдебно производство. 

Във вътрешната мрежа в папка с моите инициали от днешна 

дата има подготвен текст на писмо в отговор. Само за момент, може 

би е във вчерашна дата. Ще помоля да бъде преместено, въпреки че 

преди това помолих да бъде качено. 

В отговор на писмото ви информираме, че посочените в 

писмото-запитване лица няма данни да са регистрирани като 

наблюдатели за предстоящите избори на 2 април. В отговора на 

писмото също така указваме с кое решение на Централната 

избирателна комисия са определени условията и реда за 

регистриране на наблюдатели, както и е посочено също в проекта на 

писмото-отговор къде в интернет-страницата на Централната 

избирателна комисия е публикуван регистърът на наблюдателите, 

който е публичен, с цел улеснение в случай на необходимост за 

последващо добиване на информация в тази връзка. 

Затова предлагам да бъде гласувано изпращането на този 

отговор. 

Госпожо Председател, моля за 2 минути да изискам да качат 

проекта на отговор и тогава да бъде подложен на гласуване. 



17 

В тази точка другият ми доклад е запитване по електронната 

поща с вх. № НС-23-156. Дата не мога да кажа, не е посочено точно 

и име, вижда се само адрес на електронната поща и е питане дали 

може да се ползва електронният протокол след попълване на 

черновата и предаване на данните в оригиналния протокол. 

Тази информация е налична както в Методическите указания, 

така и в рубриката „Въпроси и отговори“. Заради това предлагам 

това да остане за сведение. 

В тази точка ви докладвам и постъпило писмо с вх. № НС-23-

115/3 от 29.03.2023 г. – последният добавък № 11 на застрахователна 

полица относно машините за гласуване, които са предназначени за 

гласуването в секциите извън страната. Същият ще бъде указано да 

бъде класиран в досието на договора за застраховане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

в точка „Доклади по административни преписки“ е госпожа Ганчева. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви преписка с вх. 

№ НС-22-254 от 29.03.2023 г. Това е писмо, наименувано „сигнал“ 

от госпожа       Е.               А.               Д. със съответното посочено 

ЕГН и настоящ адрес в Лондон, UK. Сочи за проблем с подаване на 

заявление за нова лична карта поради изтекъл срок. По повод 

издаването разбира, че е била включена в избирателни списъци с 

адреса, от който се е отрегистрирала и гласувала три пъти в секция в 

чужбина. Признава се само при пътуване през граница, защото 

срокът на личната карта не е изтекъл, но предвид други институции 

в България – МВР, банки, справки и т.н. Сочи за проведени 

телефонни разговори от община „Оборище“, цитира груб тон от 

служителка и ни запознава, че на въпроса „защо е била включена в 

избирателните списъци с адрес, на който е била дерегистрирана, 

отговорът е бил, че това било решение на ЦИК“.  



18 

Моли за отговор дали е решение на ЦИК дерегистриран от 

адрес, посочен в личната карта, да се включи в избирателните 

списъци. 

Колеги, избирателните списъци се издават, отпечатват, 

съставят от органа по чл. 23 от Изборния кодекс и се печатат от ГД  

ГРАО. 

Предлагам да го изпратим за преценка и действия по 

компетентност и отговор на лицето на кмета на район „Оборище“, 

както е посочила и госпожа Д. Не виждам за кое решение на 

Централната избирателна комисия става дума и не виждам как 

бихме могли да отговорим на поставените въпроси. 

Предлагам протоколно решение за писмо, което да 

препратим до кмета на район „Оборище“ за преценка, действия по 

компетентност и уведомяване на лицето. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по тези предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.   

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); 

против –  няма.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви три 

аналогични преписки с вх. № ЦИК-07-34/25,  № ЦИК-07-34/26 и 

№ ЦИК-07-34/27  от 29.03.2023 г., които касаят крипто тула. Да се 

приобщят към цялостната преписка по крипто тула и ще възложа на 

администрацията за становище, тъй като виждам, че се касае за 

тестове, извличане на информация от други държави – за 

действията, които следва да бъдат предприети. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова, 

можем ли да се върнем на Вашето писмо? Заповядайте. 
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Във вътрешната мрежа в папка с 

моите инициали с проектен № 6543 е публикуван проектът на текста 

за отговор до ІV Районно управление – Варна, в отговор на тяхното 

запитване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – няма.  

Следващ докладчик – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, от областна администрация – 

Хасково, и област Русе  в ЦИК са постъпили писма до областните 

управители – на Русе, с приложени сканирани приемо-предавателни 

протоколи с вх. № НС-05-45 и вх. № НС-05-45/1 от 29.03.2023  г.  и 

двете писма. Уведомяват ни, че бюлетините и изборните книжа са 

предадени на общинската администрация. 

Аз ви предлагам да приемем протоколно решение за 

обособяване на папка в деловодството, за да може да се класират 

постъпилите такива писма. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля за протоколно решение. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, с писмо с вх. № ЦИК-00-125 

от 29.03.2023 г. от „Информационно обслужване“ АД ни 

уведомяват, че с оглед прекратен трудов договор са закрити 

пощенска кутия, прекратен е срокът на действие на квалифицирано 
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устройство за квалифициран електронен подпис, закрит профил за 

достъп до деловодната система на ЦИК. 

Колеги, по повод писмото от секретаря на община Хасково 

във вътрешната мрежа има проект на отговор. Както и вчера ви 

казах, с оглед на законовата разпоредба по чл. 18, ал. 1, така и 

указанието, което беше изпратено от главния секретар на 

Министерския съвет до областните управители, участието и 

ангажиментите на органите на изпълнителната власт и на техните 

администрации в целия изборен процес, включително за 

оборудването на изборните помещения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); 

против –  няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам писмо с вх. 

№ НС-02-37 от 30.03.2023 г. от главния секретар на Народното 

събрание с оглед осигуряване на пожаробезопасни условия в 

предоставените на ЦИК помещения във връзка с подготовката и 

произвеждането на изборите приложено ни изпращат утвърдените от 

Народното събрание правила за организация по осигуряване на 

пожарна безопасност в сградите на Народното събрание и 

свързаните с тях заповеди, както и план за евакуация на работещи и 

пребиваващи в сградата на пл. „Княз Александър І“ № 1 за 

запознаване и инструктиране на всички лица, свързани с работата на 

ЦИК. 

Докладвам ви го в момента за сведение. Всички ще се 

запознаем и ще бъде възложено на директора на Дирекция 
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„Администрация“ за запознаване и инструктиране на всички лица от 

администрацията и сътрудници. 

С писмо с вх. № НС-15-220/29.03.2023 г. от РИК – Хасково, 

сме получили искане за разрешение за изработване допълнително на 

12 броя печати за РИК-29. Приложили са и копие от Решение № 165-

НС от 28.03.2023 г. на РИК – Хасково. 

Проектът на писмо е във вътрешната мрежа. Предлагам ви 

въз основа на тяхното искане да разрешим изработването 

допълнително на 12 броя печати за РИК – Хасково. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против –  няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, вчера ви докладвах за 

запознаване писмо с вх. № ЦИК-05-4-9/29.03.2023 г. от Печатница 

на БНБ в изпълнение на Договор № 9 от 13.03.2023 г. Очакват 

указания за доставяне на останалото при тях количество ролки. 

Отбелязано е, че досега са предадени с приемо-предавателни 

протоколи 21 180 броя ролки. 

Предлагам ви проект на писмо, което се намира във 

вътрешната мрежа в папка с проектен № 6551, до Печатницата на 

БНБ, с копие до  господин Демерджиев. 

Вярно е, че в договора е предвидено до 30.03.2023 г. да се 

доставят всички изработени ролки със специализирана хартия. Ние 

сме направили заявка да бъдат обезпечени всички секционни 

избирателни комисии с машинно гласуване с необходимата хартия. 

Останалото количество в момента се съхранява в Печатницата на 

БНБ. Предлагам ви да изпратим писмо, с което да уведомим 
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Печатницата на БНБ, че ЦИК предприема необходимите действия с 

цел осигуряване в най-кратък срок на помещение за съхранение на 

ролките, за което ще ги уведомим, разбира се, веднага. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на писмо до Печатницата на БНБ.  

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); 

против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във връзка с писмото от 

Монтана – аз вчера ви го докладвах – бях подготвила писмо, което 

да бъде адресирано до всички кметове на общини с копие до всички 

районни избирателни комисии и до "Информационно обслужване" 

АД. Може би трябва да бъде и до министъра. 

С оглед на това, че писмото от Монтана беше адресирано с 

копие до министъра на електронното управление, в тази връзка в 

ЦИК е постъпило писмо с вх. № НС-04-71 от  29.03.2023 г., което е 

адресирано до нас с копие до областния управител на Монтана.  

Аз в момента ви го докладвам за сведение, защото считам, че 

областният управител с това писмо ни информира за действията, 

които следва да бъдат предприети от тях, тъй като става дума за 

доставени в общините на комплекти за видео заснемане и видео 

наблюдения за секции, в които няма да се провежда такова съгласно 

чл. 57, ал. 1, т. 34 от Изборния кодекс. 

Предвидено е в писмото на министъра на електронното 

управление областните администрации да ги предоставят на 

представители на „Информационно обслужване“ АД по места, които 

да ги приемат от името на Министерството на електронното 

управление. Предаването, видно от това писмо, се извършва след 
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попълване на протокол по образец, приложен към предходно писмо 

на министъра на електронното управление. 

Върнатите мобилни устройства остават в резерв и могат да се 

ползват при необходимост от подмяна в други секции в съботния 

ден. Обръща внимание, че при предаване на мобилните устройства и 

материали за видео наблюдение областните управители следва да 

спазват указанията, дадени в писмо на министъра на електронното 

управление от 28.03.2023 г. относно пакетирането и надписването на 

пакетите. 

Докладвам ви го за сведение. Не предлагам да изпратим 

отговор на Монтана или на кметовете с копие до РИК, защото на 

този етап считам, че не се налага, още повече, че може би ще има 

допълнително указание, което да касае комплектите с такива 

устройства. Докладвам ви писмото за сведение. 

С вх. № НС-00-172 от 29.03.2023 г. в ЦИК е постъпило писмо 

от „Информационно обслужване“ АД с приложени проекти на 

протокол за приемане и предаване на изборни книжа и материали от 

РИК на ЦИК в изборите на 02.04.2023 г., проект на протокол за 

предаване и приемане на протоколи и други материали на РИК в 

изборите на 02.04.2023 г., между ЦИК и „Информационно 

обслужване“ АД  и един проект на протокол за предаване и 

приемане на устройствата за видео излъчване и видео запис и 

материали от РИК на ЦИК в изборите. В този протокол се 

предвижда приемане от "Информационно обслужване" АД. 

Докладвам ви ги за запознаване и след обсъждане в работна 

група ще предложа отговор до "Информационно обслужване" АД . 

Колеги, следващото е докладна записка с вх. № ЦИК-09-104 

от 29.03.2023 г. за сключване на граждански договори с външни 

сътрудници за подпомагане дейността на Централната избирателна 

комисия с приложени контролен лист за извършване на 

предварителен финансов контрол, както и проекти на договори. 
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Предлагам ви съгласно и одобрения актуален списък на 

сътрудниците от вчерашна дата да одобрим направеното 

предложение за сключване на договори със сътрудници при 

условията така, както са посочени в проектите на договори, които да 

подпомагат Централната избирателна комисия при получаване на 

документите от районните избирателни комисии, както и на данни 

от гласуването и съответно документи от секциите извън страната. 

Средствата за плащане по договорите са от предвидените по 

план-сметката за изборите. Прогнозният размер е до 95 000 лв. без 

осигурителни вноски, които са за сметка на възложителя. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания и предложения.  

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против –  няма.  

Господин Баханов, заповядайте в тази точка. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № НС-22-458/29.03.2023 г. от          Г.          Ч. Иска да ни попита 

как може да гласува в град, различен от този по постоянния му 

адрес. На 02.04.2023 г. ще бъде в друг град, но не му е ясно как да 

упражни правото си на глас в такъв случай. Потърсил информация в 

сайта www.cik.bg, но не е успял да намери точни указания. Моли за 

съдействие по въпроса. Благодари. 

Галин Ч. има телефон. Предлагам да му отговорим по 

телефона, въпреки че го има в сайта www.cik.bg в рубриката „Често 

задавани въпроси“ или във „Въпроси и отговори“. Има отговори за 

възможността да се гласува не по постоянен адрес.  

http://www.cik.bg/
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието на Централната избирателна комисия.  

Ще продължим в 15,00 ч. 

 

(След почивката.) 

 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, 

продължава заседанието на Централната избирателна комисия.  

Имате ли предложения за допълнение на дневния ред? 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Господин председателстващ, моля да 

ме включите в точката: Проекти на решения относно регистриране 

на упълномощени представители и в Доклади по административни 

преписки с оглед новите документи. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Ако може да ме включите също в точка: 

Проект на решение относно регистриране на упълномощени 

представители. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Моля да ме включите в точка: Проекти 

на решения относно регистриране на наблюдатели и упълномощени 

представители и също в точка Доклади по административни 

преписки. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: 

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Моля да ме включите в точка: 

Доклади по дела, жалби и сигнали и отново в точка Доклади по 

административни преписки. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Моля да ме включите в точките 

Гласуване извън страната и Доклади по административни преписки. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Моля, 

процедура по гласуване за допълване на дневния ред. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева,  

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов), против – няма.  

Минаваме към втора точка. 

Колега Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, предлагам Ви проект на 

решение за публикуване на списък с упълномощени представители 

на ПП „Възраждане” във връзка с подадено заявление по образец до 

ЦИК с вх. № НС-10-63 от 30 март т.г. Става въпрос за едно лице. 

Извършена е проверка. Не са установени несъответствия. Предлагам 

Ви решение, с което да публикуваме на интернет страницата на ЦИК 

списък с един упълномощен представител на ПП „Възраждане” за 

изборите на 2 април 2023 г. с посочване имената, ЕГН, номер и дата 

на пълномощното. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Колеги, 

изказвания по проекта на решение? Не виждам.  

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева,  

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е 1848-НС/30.03.2023 г. 

Следващ докладчик – колегата Стойчева. 
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СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в папка с моите инициали 

може да се запознаете с проект на Решение относно регистрация на 

Сдружение „Съюз на младите юристи” за участие с наблюдатели в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г. Постъпило е 

заявление с вх. № 19 от 29 март от цитираното Сдружение. 

Заявлението е подписано от Николай Михайлов, представляващ 

Сдружението. Приложени са всички изискуеми документи. От 

електронната разпечатка от Агенцията по вписванията е видно, че 

Сдружението е определено за извършване на дейност в обществена 

полза. В списъка на упълномощените лица са предложени пет лица, 

представители на Сдружение „Съюз на младите юристи” за 

регистрация като наблюдатели. От извършената проверка на лицата 

се установява, че към датата на регистрацията всички лица отговарят 

на изискванията на Изборния кодекс. Предвид горното и на 

посочените в проекта правни основания предлагам ЦИК да 

регистрира Сдружение „Съюз на младите юристи” за участие с 

наблюдатели в изборите за народни представители на 2 април 

2023 г. като българска неправителствена организация. Регистрира 

като наблюдатели за страната петима упълномощени представители 

на Сдружението съгласно приложения списък. Регистрираните 

наблюдатели да се впишат в публичния регистър и да им се издадат 

удостоверения. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, има ли изказвания по предложения проект на решение? Не 

виждам.  

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева,  Цветанка Георгиева и Цветозар Томов), против – няма.  

Решението е № 1849-НС/30.03.2023 г. 
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Колега Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес ще видите 

проект на Решение относно публикуване на списък с упълномощен 

представител на ПП „Български възход” с вх. № НС-10-60 от 30 

март т.г. В ЦИК е постъпил списък, Приложение № 1 към Решение 

№ 1723-НС от 2 март т.г. на ЦИК от ПП „Български възход”, 

представлявана от Стефан Динчев Янев чрез пълномощника Петко 

Христов Краев, съдържащ един упълномощен представител във 

връзка с произвеждането на изборите, насрочени на 2 април т.г. 

Списъкът е приложен и на технически носител. След извършена 

проверка ЦИК констатира, че за един упълномощен представител са 

изпълнени изискванията на чл. 124 и Решение 1723-НС на ЦИК и 

предвид съответните основания на ИК и решението на ЦИК 

предлагам на вниманието Ви следното Решение:  

„Публикува на интернет страницата на ЦИК списъка на един 

упълномощен представител на ПП „Български възход” за изборите 

на 2 април 2023 г. съгласно приложение към настоящото решение.” 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, има ли изказвания по направения доклад? Не виждам. 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева,  Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов), против – няма.  

Решението е № 1850-НС/30.03.2023 г. 

Преминаваме към трета точка: Гласуване извън страната. 

Колега Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам за 

сведение писмо НС-22-263 от 30 март 2023 г., в което господин 

Пейчев, живеещ в Букурещ, пита от колко часа ще е възможно да 
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гласува в посолството. Предлагам да остане за сведение това писмо, 

тъй като все пак информацията за началния час на гласуването би 

трябвало да е широко достъпна за всеки избирател. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, други доклади в тази точка има ли? Няма. 

Продължаваме с Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Колега Стоянова, заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпила 

жалба с № НС-22-224/2 от днешна дата от господин          Л.          Ч., 

в която излага обстоятелства по това, че е депозирал жалба пред 

ЦИК във връзка с твърдени от него нарушения на чл. 183, ал. 3 за 

поставяне на агитационни материали на нерегламентирани места в 

гр. Пловдив. Жалбата е депозирана на 25 март. Оплаква се от това, 

че е научил, че едва на 28 март РИК – Пловдив, е излязла с решение 

по този въпрос. Също така в настоящото писмо е визирал и втората 

си жалба, която е подал отново в ЦИК, която беше на минал доклад 

от 28 март. Твърди, че все още не знае за резултата от нея. В общи 

линии, след всички тези обстоятелства, твърди, че е нарушен чл. 57, 

т. 26 от ИК, т.е. че няма произнасяне в срок по неговите жалби. 

Както ви изложих обстоятелствата, както и на господина 

очевидно му е известно, РИК се е произнесла с решение, защото тя е 

била компетентна. Това, че той продължава да депозира пред ЦИК, а 

не пред компетентния орган – РИК – Пловдив, допълнително забавя 

придвижването на депозираните от него сигнали и документи. 

Втората визирана жалба, която беше на мой доклад, също е 

препратена по компетентност на РИК, която следва да се произнесе 

по нея. Поради тази причина и предвид това, че първата жалба е 

заведена в РИК – Пловдив, с дата 28 март т.г., още същия ден 

колегите са излезли с решение по нея, смятам, че това писмо следва 

да остане за сведение, защото не отговарят на истината 

обстоятелствата, които господинът е изложил вътре в него. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, господин         Ч. вчера беше в 

ЦИК, за да подава документи в „Регистри” и ме спря на входа на 

сградата, за да ми каже, че ще подаде такъв сигнал. Твърдението, 

оплакването му поне пред мен беше, че РИК не се събира редовно на 

заседания и не разглежда подадените сигнали. От страницата на 

РИК – Пловдив, се вижда, че те за месец март са провели само 5 

заседания – на 1 март, на 9 март, на 18 март, на 22 и на 28 март. 

Независимо от указанията, които изпратихме до РИК, в част от 

които колегите се събират достатъчно често на заседания, за да си 

вършат работата и не бяха доволни от тези указания, считам, че 

може би е хубаво да изпратим отново, не знам дали до всички РИК 

напомняне, че особено с наближаване на изборния ден и в изборния 

ден най-вече трябва да се произнасят до един час по всички 

подадени жалби и сигнали. С оглед обстоятелството, че днес е 30 

март, не зная дали има смисъл да се казва на РИК, че би трябвало 

заседанията им да се провеждат доста по-често, за да изпълняват 

задълженията си. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: РИК-овете просто не изпълниха 

указанията на ЦИК. Това е факт. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, аз мисля, че може би е хубаво да 

изпратим едно писмо, но пак казвам, не съм сигурна дали до всички 

РИК, тъй като някои от тях разглеждат в срок подадените жалби и 

сигнали. Да напомним, че следва да се произнасят своевременно, 

като в изборния ден това трябва да е до един час от подаването на 

сигнала или жалбата. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Достатъчно дълго време отделихме 

на тази жалба. Колега докладчик, моля да уточните на телефон има 
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ли произнасяне по жалбата до РИК-16. Доколкото разбрах от 

първоначалния Ви доклад, има произнасяне още същия ден след 

извършена проверка. 

За да не вземам думата втори път, считам, че едно такова 

указание да всички РИК, в случая доколкото колегата докладчик 

каза, че има произнасяне в срок – моля да го потвърди, би било 

ненужно към този момент. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Други 

изказвания има ли? 

Колега Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: За исканото уточнение. По справка от 

сайта на РИК-16, Пловдив,. Препратената от ЦИК жалба е 

входирана в техния електронен регистър, видима е на техния 

електронен регистър под № 5 от 28 март т.г. Постановеното решение 

по тази жалба, входирано при тях, е от 28 март, е със същата дата, от 

вечерта, обявено е в 20,10 ч. с произнасяне по жалбата. 

Втората жалба е изпратена от ЦИК към РИК-16 вчера, на 

29 март. Към настоящия момент на сайта на РИК-16, Пловдив, няма 

обявено съобщение за свикване на заседание или за обявяване на 

дневен ред за днес. Това са действията, които са се случили по 

визираната жалба в тази РИК. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Във връзка с направеното уточнение 

от докладчика, тъй като разбрахме, че втората жалба е препратена и 

няма насрочено заседание, няма произнасяне, предлагам да 

изпратим едно писмо до РИК с оглед на това, че сме сезирани от 

господин Чакъров и се сочи, че има някакво забавяне, че има такава 

постъпила жалба до нас, че са ни сезирали за това. Молим след 

произнасяне в срок да ни уведомят веднага с оглед контролните 

функции, които има ЦИК по повод РИК. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, ако отворите сайта на РИК, ще 

видите, че на 28 март с Решение № 74 РИК се е произнесла по жалба 

на Любомир Чакъров, постъпила в РИК на 25 март и заведена в 

регистъра на РИК на 25 март. Не мисля, че са се произнесли в срок, 

тъй като това е три дни след подаване на сигнала, а е трябвало да се 

произнесат в 24-часов срок. Не мисля, че има произнасяне по 

препратения сигнал от ЦИК. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: С оглед и казаното от колегата 

Матева продължавам да си поддържам становището: в рамките на 

контрола, който извършва ЦИК, да изпратим писмо до РИК-16, че 

трябва да се произнася в срок именно във връзка с постъпилия 

сигнал на господин Ч. Моля да подложите това на гласуване. 

А иначе, с оглед на работата, и ние също не се произнасяме в 

срок. 

Моля, господин председателстващ, да подложите на гласуване 

моето предложение, ако няма други. Не считам, че писмото трябва 

да е до всички РИК с оглед на това, което беше казано в хода на 

обсъжданията, че предишния път някои от РИК бяха учудени от 

нашите указания. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Други 

изказвания по повдигнатия въпрос? Няма. 

Две предложения са направени. 

РОСИЦА МАТЕВА: Считам, че моето предложение се 

препокрива с това, което колегата Ганчева направи. Не съм 

предложила да се изпрати до всички РИК. Предложих го за 

обсъждане. Приемам това, което предложи колегата Ганчева за 

достатъчно и обхващащо и моето предложение. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Подлагам на гласуване предложението да се изпрати писмо 

само до 16 РИК с напомняне на нейните задължения. Моля,  

процедура по гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева и  Цветанка Георгиева), 

против – 4 (Георги Баханов, Ерхан Чаушев, Севинч Солакова и 

Цветозар Томов).  

Колега Баханов, заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Гласувах „против”, тъй като считам, че 

РИК с оглед на постъпилия сигнал и естеството на самия сигнал 

явно е имало фактическа сложност. Доколкото разбрах, трябвало е 

да се извърши проверка на различни агитационни материали, 

разлепени на различни места на територията на Пловдив и с оглед на 

прекалената работа, която имат в предизборния ден, може би затова 

колегите са се произнесли не в инструктивния ден, а малко по-късно. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега 

Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам вх. № НС-23-163 от 

30 март т.г. – сигнал от Института за социална интеграция, изпратен 

ни по имейл. Той гласи следното: „Препращам сигнал от наш 

наблюдател. Сигналът е входиран в РИК-25, но към днешна дата все 

още не е заведен в регистъра, както и няма взето решение към него. 

Сигналът е придружен със снимков материал. След извършена 

проверка в сайта на 25 РИК установих, че сигналът е заведен с дата 

29 март 2023 г., 9,00 ч. сутринта, както и че още същия ден има 

постановено решение под № 91-НС от 29 март 2023 г., с което 

решение е установено нарушение на чл. 183, ал. 3 от ИК по същия 

сигнал. Докладвам го за сведение. 
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Докладвам също така вх. № НС-23-163/1 от 30 март 2023 г. – 

отново сигнал от Института за социална интеграция, с което ни 

препращат също сигнал от техен наблюдател, входиран в РИК-24 

преди седмица, но към днешна дата все още не е заведен в 

регистъра, както и няма взето решение по него. 

Колеги, след като направих проверка в интернет страницата на 

РИК-24, установих, че няма заведен такъв сигнал, нито пък има 

постановено решение по него. С оглед на това Ви предлагам да 

изпратим писмо със сходно съдържание до РИК-24, София, въпреки 

че искам да направя уточнение, че подателят на сигнала ни е 

изпратил жалба, която не е подписана и има поставена дата 22 март 

2023 г. Въпреки всичко Ви предлагам по компетентност да го 

изпратим до 24 РИК да се произнесат незабавно във връзка с 

подадената жалба. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, чухте предложението.  

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева,  Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов), против – няма.  

Колега Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моя вътрешна папка 

би следвало да има два текста – единият е сигнал, другият е за 

купуване на гласове. 

Първият е НС-22-143/1 от 29 март 2023 г., но ми е дадено днес. 

С оглед експедитивност и спазване на инструктивни срокове, 

заявявам, че докладвам сигнал от     А.              С., адресиран до ЦИК, 

РИК, дори и до Държавната агенция за закрила на детето. Става 
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въпрос за снимки на едни деца на една полянка с балончета. 

Адресирани са до надлежни органи. Предлагам Ви го за сведение. 

Вторият сигнал е № НС-22-257 от 29 март 2023 г. ни е 

изпратен с текст: „Здравейте! Явно купуване на гласове от 

„Възраждане” сред бесарабските българи”. Адресът е фейсбук с 

дълга поредица от цифри от цифровата ни цивилизация. Тъй като и 

съгласно ИК ние не контролираме фейсбук и нямаме способности да 

контролираме фейсбук, тъй като е метавселена, го докладвам за 

сведение. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Заповядайте, колега Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Предлагам първият докладван сигнал да 

се изпрати по компетентност на Агенцията за закрила на детето. Там 

има огромно балонче с номера на партия. Това очевидно е 

агитационен материал и наоколо множество малки дечица. Някак си 

не е много прилично да се прави така предизборна кампания. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Съгласен съм с господин Томов, само че 

ако видите текста на сигнала, копието е изпратено и до Агенцията за 

закрила на детето. Иначе съм съгласен. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, 

други доклади по дела, жалби и сигнали? Няма. 

Връщаме се на втора точка: Проекти на решения относно 

регистрация на наблюдатели и упълномощени представители. 

Колега Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в папката с моите инициали е 

проект на Решение относно публикуване на списък с упълномощени 

представители на Коалиция „Продължаваме промяната –

Демократична България”. Проекта го докладвах на вчерашното 

заседание. От извършената проверка на лицата, предложени за 

упълномощени представители, се установява, че 27 отговарят на 

изискванията на ИК. За три лица са установени несъответствия. 
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Моля да гласуваме проекта на решение съгласно приложения списък 

от 27 лица. За трите лица, за които са установени несъответствия, е 

изпратено уведомително писмо до представляващите коалицията. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Има ли изказвания по докладвания проект за решение? Не 

виждам.  

Моля,  процедура по гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева,  Цветанка Георгиева и Цветозар Томов), против – няма.  

Решението е № 1851-НС/30.03.2023 г. 

Обявявам почивка половин час. Ще продължим в 17,00 ч. 

 

(След почивката.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Дванадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Продължаваме с доклади в точка пета: Доклади по 

административни преписки. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам няколко писма. Първият 

проект е с проектен 6557 – до господин Демерджиев, и до ГД 

„Национална полиция“ във връзка с графиците за транспорт на 

специализираните устройства за машинно гласуване. 

Предлагам да се запознаете с текста. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

има ли изказвания? 

Заповядайте, господин Чаушев. 
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ЕРХАН ЧАУШЕВ: Въпросът ми е уточняващ. И само за 

протокола – транспортният план, макар и изготвен от нашия 

изпълнител „Сиела Норма“ АД все пак трябва да отчита и 

интересите на РИК-овете и техните графици и дейности, които 

вършат вече в предизборния ден. 

Въпросът ми е един-единствен: този транспортен план, 

доколкото той беше на няколко етапа и ние искахме становища от 

РИК дали в този окончателен вариант на транспортния план са 

отчетени всички съображения на РИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Накрая на писмото, което сега ще се 

яви първи абзац, предлагам „ …, за осигуряване на непрекъсната 

охрана“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения? 

Заповядайте, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: „Сиела Норма“ АД още преди десетина дни 

ни бяха предложили проекта за транспортен план, ние го изпратихме 

на всички районни избирателни комисии за съгласуване. Всички го 

съгласуваха с изключение на 4-5 РИК, които имаха забележки. 

Забележките на РИК-овете сме ги изпратили на „Сиела Норма“ АД, 

„Сиела“ се е съобразила с тях и ни е върнала коригиран транспортен 

план. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 
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Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Следващият проект е с номер 6558 – 

той е с по-кратък текст, и е до всички районни избирателни 

комисии: „Приложено ви изпращаме транспортните графици за 

доставка на СУЕМГ“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Последен в тази част доклад е писмо 

с проектен номер 6564 до МВР и до ДАНС във връзка с извършване 

проверка на последните засега изпратени 6 лица за участие в 

съответните дейности. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Това писмо беше във връзка с писмо 

с вх. № НС-2-165/30.09.2023 г. Предлагам да се запознаем с проекта 

в папката с мои инициали относно чл. 213б на проект за план в 

изпълнение на цитирани член от Изборния кодекс. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да се 

запознаете с предложението. 

Колеги, предлагам ви във II, т. 1 думите „с участието на 

Изпълнителя и ЦИК“ и до края на изречението да бъде „се извършва 

от Изпълнителя под контрол на представители на ЦИК в среда, 

осигурена от Министерството на електронното управление“. 

Във т. 2 първото изречение отпада, тъй като трябва да има 

последователност на действията. 

В III, мисля, че думата „изработването на смарткарти“ не е 

коректен израз. Трябва да съответства с текста на договора, който 

имаме с „Информационно обслужване“ АД. 

Колеги, моля да погледнете останалата част, докато правя 

справка. „Издаване на цифрови сертификати за използване в СУЕМГ 

върху смарткарти“ – такъв е предметът на договора. 

„Издаване на цифрови сертификати за използване в СУЕМГ 

върху смарткарти, предоставени от ЦИК“. 

По Раздел трети и четвърти има ли бележки? 

Има ли други предложения по текста? 

Ако няма, моля, режим на гласуване да одобрим така 

предложения план и да бъде публикуван на интернет страницата на 

ЦИК в Раздел „Машинно гласуване“. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Следващ докладчик – господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпили са две писма 

от Министерството на електронното управление. Те са с едно и също 

съдържание, но са с два входящи номера: НС-04-76 и НС-06-97. С 
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това писмо ни уведомяват, че съгласуват без бележки процедурата 

по замяна на дефектирали устройства за видеонаблюдение в 

предизборния ден. Освен това ни прилагат и писмо от 

„Информационно обслужване“ АД относно дейностите по 

техническа проверка на комплектите за видеонаблюдение и молят 

Централната избирателна комисия да уведоми всички районни 

избирателни комисии и общински администрации за извършване на 

проверките. 

В тази връзка предлагам да изпратим две писма. Първото до 

всички кметове на общини и всички районни избирателни комисии, 

с което да им изпратим процедурата за замяна на устройствата за 

видеонаблюдение, както и да им изпратим писмото от 

Министерството на електронното управление относно съдържанието 

на комплекта за видеонаблюдение. 

Второто писмо предлагам да е до Министерството на 

електронното управление, с което да ги уведомим, че районните 

избирателни комисии нямат ангажименти относно 

видеонаблюдението, а кметовете на общини следва да бъдат 

уведомени от администрацията на Министерския съвет. И двете 

писма са в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, или предложения по текста? 

Моля, режим на гласуване писмото с проектен номер 6571. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

По другия проект, докладван от господин Войнов, с номер 

6573 моля за вашите изказвания и предложения. 

Има ли изказвания? Няма. 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-06-3-45. С него ни изпращат списък 

на инсталирани машини за гласуване до 17,00 ч. 

Предлагам да изпратим списъка на министър Демерджиев във 

връзка с извършената проверка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – 2 

(Ерхан Чаушев, Севинч Солакова). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Последният ми доклад е постъпило писмо от 

Министерството на електронното управление с вх. № НС-04-74. С 

него ни предоставят пълния доклад за оценяване на съответствието 

на типа ТУМГ, което ще се използва на изборите за народни 

представители на 2 април. Докладвам го за сведение и запознаване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

в т. 5 – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги,  в първата част на заседанието 

докладвах писмо от „Информационно обслужване“ АД с вх. № НС-

00-170-2/29.03.2023 г. с приложени приемо-предавателни протоколи. 

Обсъдихме и на работна група.  

Предлагам да изпратим писмо до „Информационно 

обслужване“ АД, да съгласуваме проектите на протоколи между 
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РИК и ЦИК и между ЦИК и „Информационно обслужване“ АД, а по 

проекта за предаване и приемане на устройствата за видеоизлъчване 

и видеозапис да направим предложение за редакции в 

наименованието, както виждате, да отпадне т. 4 – явно се касае за 

техническа грешка, и в частта относно участието на представители 

на ЦИК в тази процедура да предложим текста, който виждате в 

писмото, а именно, че удостоверяваме предаването от РИК на 

„Информационно обслужване“ АД на тези комплекти устройства в 

сградата на ЦИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

предложения, или изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Докладвам ви проекта на оперативен 

план. Обсъдено е на работна група. Няма промени в оперативния 

план освен в частта по т. 11 по отношение на изборните книжа и 

материали от РИК на ЦИК. 

С оглед на последните уточнения, които направихме, ще ви 

направя предложение в т. 11, както са описани по букви, буква „н“ 

да се оформи като второ изречение, а буква „о“ да стане буква „н“ и 

да приключва с констативните протоколи, когато флаш паметта от 

машината за гласуване не може да бъде разчетена. 

Буква „н“ да се обособи като второ изречение в т. 11 и 

редакцията да е „РИК предава на „Информационно обслужване“ АД 

комплект устройства за видеонаблюдение и видеозаснемане с 

двуеточие и да обясним съдържанието на този комплект съобразно 

приемо-предавателния протокол. Техническо устройство със 
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симкарта, стойка, зарядно устройство и инструкции с два QR кода за 

всяка секция с видеонаблюдение. 

Да продължим с изречението, че предаването се удостоверява 

от представители, или от членове на ЦИК, както е в приемо-

предавателния протокол. 

Изречението за предаването от РИК на ЦИК на изброените по-

горе документи е веднага след буквите, да бъде отделна точка и да 

се преномерират нататък. 

Т. 12 да стане – предаването на комплектите устройства за 

видеонаблюдение заедно с уточнението, че за предаването се 

подписва приемо-предавателен протокол между РИК и 

„Информационно обслужване“ АД и се удостоверява от членове на 

Централната избирателна комисия – това да бъде т. 12. Останалите 

да се преномерират. Няма други промени. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения по проекта с номер 1812. Няма. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Решението е № 1852-НС/30.01.2023 г. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, едновременно ще ви 

докладвам да изпратим до всички районни избирателни комисии 

този план, до областните управители, до министъра на вътрешните 

работи, до главния секретар на Министерския съвет, до всички 

кметове на общини, както и отделно указание до всички РИК с оглед 

на това, че в това указание посочваме платформата да не фигурира в 

това общо писмо с многото адресати, към писмото до РИК да 
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приложим указанието с оглед на ползването на платформата и 

въвеждането на необходимата информация. 

Проектите са във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Заповядайте, госпожо Матева, в точка пета. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви постъпили молби 

от ПП „Българската левица“ с вх. № НС-10-61/30.03.2023 г. и НС-10-

62/30.03.2023 г. 

С първото се изисква да бъде издадено удостоверение от ЦИК, 

в което да е видно, че ПП „Българската левица“ е участвала в 

следните избори за народни представители, членове на Европейския 

парламент, избори за общински съветници и кметове, както следва – 

изброени са. 

С втората молба се иска да бъдат предоставени заверени копия 

от решенията на ЦИК, с които ПП „Българската левица“ е 

регистрирана за участие в същите избори. 

Колеги, подготвена е преписката, подготвени са заверени 

преписи от решенията и ви предлагам проект на писмо с проектен 

номер 6569, с който да уведомим ПП „Българската левица“, че 

удостоверяваме, че ПП „Българската левица“ е регистрирана за 

участие в изборите както следва: с Решение № 4260-НС от 

08.02.2017 г. на ЦИК за участие в изборите народни представители 

като част от коалиция „КОЙ – Българската левица и Зелена партия“; 

Решение № 110-ЕП от 09.04.2019 г. за участие в изборите за членове 
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на Европейския парламент като част от коалиция „КОАЛИЦИЯ ЗА 

БЪЛГАРИЯ“; с Решение № 1015-МИ от 09.09.2019 г. като част от 

коалиция „АЛТЕРНАТИВАТА НА ГРАЖДАНИТЕ“ и с Решение 

№ 2100-НС от 2021 г., Решение № 2124-НС от 2021 г. и Решение 

№ 2145-НС от 2021 г. за участие в изборите народни представители 

на 04.04.2021 г., като част от коалиция „ГРАЖДАНИ ОТ 

ПРОТЕСТА“. 

В тази връзка, колеги, тъй като за тази партия ние правихме 

проверка по искане на Софийска градска прокуратура, и тъй като в 

искането на Софийска градска прокуратура – вх. № НС-09-

67/02.03.2023 г., е записано ПП „Българска левица“, извършената 

проверка от звено „Регистри“ тогава удостовери, че от 2017 г. насам 

няма регистрирана такава партия за участие в изборите и ние сме 

изпратили такъв отговор с писмо – изх. № НС-09-69/02.03.2023 г. В 

отговора обаче е посочено „Българската левица“. 

Сега предлагам в тази връзка да изпратим до Софийска 

градска прокуратура, Следствен отдел по прокурорската преписка, 

която беше посочена, информация, че ПП „Българската левица“ е 

участвала в изборите, за  които току-що изчетох решенията, с които 

е регистрирана. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, да гласуваме писмата с проектен номер 6569 и 6567. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието до 19,00 ч. 
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(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Единадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Продължаваме с доклади в точка пета. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от „Карго-партнер“ с вх. № НС-23-167 относно разрешение за 

товарене от всички рампи на склада. Молят да разрешим 

разпределението на машините по рампите да започне тази вечер, за 

да може в петък товаренето да приключи навреме от всички  рампи. 

Предлагам да изпратим писмо до ГД „Жандармерия“, с което 

да разрешим искането. Проектът на писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Още едно писмо, постъпило от МВР, с вх. 

№ НС-04-02-168 във връзка с извършена проверка на едно лице от 

„Сиела Норма“ АД. При проверката не са установени данни за 

наличие на криминални прояви. 

По-рано докладвах проверката на лицето от ДАНС, която 

също беше положителна. Поради горното предлагам да изпратим 

писмо до ГД „Жандармерия“ с копие до „Сиела Норма“ АД, с което 

да ги уведомим, че допускаме лицето до склада за периода до 

31 март. Това е във връзка с писмо – вх. № НС-23-153. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 
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Моля, режим на  гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – 2 (Камелия Нейкова, Севинч 

Солакова). 

Следващ докладчик – госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви две писма от медии 

– вх. № НС-20-85 от Българска свободна телевизия и вх. № НС-20-

51-1 от Novini.bg с молба да бъдат допуснати посочените в писмата 

представители на медии за осигуряване на интернет връзка и за 

акредитация за отразяване на изборите в изборния ден. 

Моля за протоколно решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви писмо, което 

ни е препратено от експерт или директор дирекция в 

Министерството на външните работи. То е писмо на заместник-

министъра и касае провеждането на работна група „Избори“, където 

ще се обсъждат позициите на държавите за предстоящите избори за 

Европейски парламент през 2024 г. с оглед датата. 

Информират ни, че Португалия е задействала процедура за 

промяна в стандартния период за провеждане на изборите от 6 до 9 
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юни, а имено е предложила 23-и – 26 май, поради факта че има 

национален празник на 10 юни. 

Противопоставя ли се Германия, България, Люксембург и 

Полша? Докладвам подробно с оглед важността според мен на 

писмото. 

Останалите държави членки са проявили гъвкавост, се сочи, и 

в крайна сметка молят за становище по горепосоченото 

предложение на Португалия за провеждане на следващите избори за 

Европейски парламент в периода 13 – 16 юни 2024 г., по възможност 

в срок до 3 април с оглед изпращането на указания до постоянното 

представителство в Брюксел за позицията на Република България. 

Важно е Министерството на външните работи да знае, че срокови 

указания за бързина предвид произвеждане на изборите малко не 

звучат добре в техните писма.  

Въпреки всичко, ви предлагам да отговорим с писмо, което е 

във вътрешната мрежа, защото, по мое мнение, Централната 

избирателна комисия трайно, поне от 2014 г., откогато аз съм член 

на Централната избирателна комисия, е застъпвала становището, че 

периодът на изборите за членове на Европейския парламент не 

следва да съвпада с важна дата от календара на Република България. 

Съвпадението на дата на изборите с официални празници би довело 

до трудности в организацията и като пример ви предлагам да 

посочим, както и друг път сочен пример, както и изразяването на 

това становище, със сигурност в множество писма, които 

Централната избирателна комисия е изпращала и до 

Министерството на външните работи, и до Постоянното 

представителство на Република България в Брюксел с оглед 

изразяване позицията на държавата България.  

Спомням си, че такива писма имаше и през 2017 г. и по-рано. 

Да посочим като пример произведените избори през 2014 г., когато 

предвид това че те бяха произведени на 24 май 2014 г., около 70 



49 

хиляди български общини нямаха възможност да упражнят правото 

си на глас поради командироването заради зрелостни изпити, които 

традиционно се провеждат в същия период. 

Колеги, аз не предлагам да изразим становище точно по 

конкретните дати, които е предложила Португалия, защото виждам, 

че по доклад на колегата Димитров, с писмо от 10 март 2023 г. ние 

сме изразили позиция, че подкрепяме предложението датата да бъде 

6 – 9 юни. С оглед дебатите, които протичат в тази работна група, аз 

считам, че това е важно като принципна позиция, която традиционно 

изразяваме, да е с оглед да не съвпада с официални дати от 

календара на Република България. 

Предлагам становището ни да е принципно, а не отново сега 

да казваме 10 – 16-и, защото с оглед дебата, защото пак може да се 

промени. Най-важно е да не е от официалния календар на Република 

България. Не цитирам многото писма, в които ние сме изразявали 

такава позиция, защото те наистина са много и не е необходимо, 

мисля. 

Колеги, за коректност на доклада и за протокола, изборите – 

примерът е за 25 май 2014 г. – грешка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания, 

предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, продължавам с аналогичен 

доклад на предходни в днешното и във вчерашното заседание – вх. 

№ ЦИК-07-34-28/30.03.2023 г., относно крипто тул и предстоящите 

избори за Европейски парламент. Аналогично докладвам го за 
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сведение, за изготвяне и предприемане на необходими действия и 

предложения. 

Докладвам писмо с вх. № НС-15-225/30.03.2023 г., което е 

посочено с поздрави от РИК – 14, Перник. Не е подписано от 

председател и секретар, с поставен въпрос във връзка с изпълнение 

на Решение № 1700-НС. 

Решенията на Централната избирателна комисия се изпълнява. 

Решението ни е ясно, точно и въпросът не попада в предметния му 

обхват. Докладвам за сведение и приключване на преписката. Не 

считам, че дължим отговор. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с доклади в точка втора: Проекти на решения относно 

регистрация на наблюдатели, застъпници, представители. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, във връзка с вчера и 

днес докладвани от мен писма от политически партии и коалиции, 

регистрирани за участие в тези избори, както и един отговор от 

„Информационно обслужване“ АД за възможността представители 

на партии и коалиции да присъстват в Изчислителния пункт в 

Централната избирателна комисия при въвеждане на данните с 

резултатите от изборите, както и при повторното въвеждане на 

протоколите на секционните избирателни комисии, ви докладвам 

още такива писма: вх. № НС-01-5/30.03.2023 г. от канцеларията на 

президента на Републиката, с което ни препращат по компетентност 

писмото на госпожа Корнелия Нинова, председател на „Българска 

социалистическа партия“, което докладвах вчера.  

Докладвам писмо с вх. № НС-03-70/30.03.2023 г. от 

администрацията на Министерския съвет. Отново ни се препраща по 

компетентност писмо от председателя на „Българска 

социалистическа партия“, което докладвах вчера. 
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Докладвам писмо с вх. № НС-03-71/30.03.2023 г. от 

администрацията на Министерския съвет, с което ни препращат по 

компетентност писмо от председателя на ПП „Има такъв народи“, 

което също ви докладвах вчера. 

Докладвам писмо с вх. № НС-10-64/30.03.2023 г. от 

„Информационно обслужване“ АД – не е ясно от кого е изпратено от 

„Информационно обслужване“. С него ни се препраща писмо от 

Български съюз за директна демокрация с официално искане да бъде 

дадена възможност да присъстват наблюдатели в „Информационно 

обслужване“ АД, излъчени от политическите партии при 

обработката на данните от гласуването. 

Последното писмо е с вх. № НС-10-64-1/30.03.2023 г. отново 

от „Информационно обслужване“ АД, с което ни се изпраща 

отговорът, който е изпратен от „Информационно обслужване“ АД до 

господин Георги Неделчев, съпредседател на ПП „Български съюз за 

директна демокрация“.  

Колеги, по повод на тези писма и след обсъждане в работна 

група ви предлагам Централната избирателна комисия да приеме 

решение, проектът на което е в папката с мои инициали с проектен 

номер 1819, с което да уреди възможността представители на 

партии, коалиции и инициативни комитети, които са регистрирали 

кандидати за участие в изборите на 2 април, да могат да присъстват 

в изчислителните пунктове в Централната избирателна комисия при 

обработка на данните от гласуването и въвеждането им, както и при 

повторното въвеждане, като към проекта, който сме обсъждали, ви 

предлагам в т. 5 часът да бъде 17,00 ч. на 31 март и да добавим, че 

заявлението в свободен текст следва да бъде подписано от 

представляващите партия, коалиция или инициативен комитет, след 

което да се вписват имената и ЕГН-то на до двама представители. 
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Предлагам в т. 9 да бъде посочено, че достъпът до 

Изчислителния пункт се осигурява след започване на въвеждането 

на данните с резултатите от гласуването извън страната. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Аз не съм присъствала на работната 

група и не знам кога е било свикано заседание на работна група за 

обсъждане на този проект. 

Ще гласувам против, защото такава процедура в Изборния 

кодекс няма. Няма как Централната избирателна комисия да допише 

закона и да уреди ред, какъвто липсва в Изборния кодекс, за 

присъствие на представители и на други лица в Централната 

избирателна комисия, където се извършва контролното въвеждане 

на данните от гласуването от секционните протоколи, както и 

първично, и вторично въвеждане на данните от секционните 

протоколи от секциите извън страната. 

Законодателят при използването – на толкова много места има 

непрецизни формулировки в Изборния кодекс, за да мога да си 

позволя да кажа, че използвайки това понятие няма изобщо предвид 

Централната избирателна комисия. 

Прави впечатление обаче, че на тези избори, когато има доста 

проблеми с организацията на изборите, надявам се с участието на 

отговорните институции проблемите да са преодолени и да се 

преодоляват до последно, прави впечатление това масово желание в 

Централната избирателна комисия да присъстват при контролното 

преброяване, да кажа, понятие, което е получило достатъчно 

гражданственост в случая. 

 В районните избирателни комисии, в изчислителните 

пунктове към РИК имаме едно въвеждане на данните и повторно 

въвеждане, когато става дума за сработили контроли и така нататък. 

В този смисъл е и идеята на законодателя, когато става дума за 
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първичното въвеждане, да има наблюдение на процеса в районните 

избирателни комисии, а не при контролното въвеждане в 

Централната избирателна комисия. 

Ако това беше така, щеше да стои въпросът как се извършва и 

как се изпълнява в местните избори, когато пък изобщо не е 

предвидено контролно въвеждане в Централната избирателна 

комисия. Ако ние извеждаме логически този извод от 

формулировката, че става дума за избирателни комисии.  

Още веднъж казвам, считам, че липсва правно основание за 

приемане на това решение. За мен то е нищожно, защото няма ред, 

предвиден, дори да имаше материално-правна норма в Изборния 

кодекс, която да декларира това право на лицата, за които се говори. 

Тоест ще имаме една декларативна норма, която не е гарантирана 

със съответните процесуални норми, каквото е изискването в 

административния процес – всяка материалноправна норма да бъде 

гарантирана за изпълнение с процесуалноправна норма. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

изказвания? 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, и вчера при доклада на отговора 

на „Информационно обслужване“ АД споменах, че становището на 

„Информационно обслужване“ АД, на което е възложена 

обработката и въвеждането  на данните от секционните протоколи, 

изразява положително становище към искането за осигуряване на 

максимална публичност и прозрачност. 

А по отношение на становището на колегата Солакова, че няма 

правни основания в Изборния кодекс, в проекта сме посочили освен 

чл. 57, ал. 1, т. 1, съгласно който Централната избирателна комисия 

осъществява дейностите и упражнява контрол по прилагането на 

Кодекса и свързаните с него актове, и чл. 126, ал.1, т. 4, съгласно 

която представители на партии и коалиции и инициативни комитети 
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имат право да присъстват при въвеждането и повторното въвеждане 

в избирателните комисии и в изчислителните пунктове на данните 

от протоколите с резултатите от гласуването на секционните 

избирателни комисии в Централната избирателна комисия. Моят  

прочит на тази норма е, че Централната избирателна комисия 

единствено се извършва повторното въвеждане. 

В районните избирателни комисии вследствие на сработили 

контроли се извършват въвеждания, понякога и по 18 пъти на един и 

същи протокол – били сме свидетели на такива случаи. Това е 

първично въвеждане на данните от протокола и се извършват 

поправки от тримата, представляващи секционната избирателна 

комисия, които предават резултатите. Повторното въвеждане се 

извършва в Централната избирателна комисия на абсолютно всички 

секционни протоколи. 

Що се касае до примера с местните избори, обявяването на 

резултата при местните избори се извършва от общинските 

избирателни комисии и затова в Централната избирателна комисия 

не е предвидено в Кодекса да се извършва повторно въвеждане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Това изказване потвърждава две неща. 

Дори да имаше правилен прочит на тази норма на т. 4, тя се явява 

материалноправна и аз продължавам да твърдя, че липсва ред за 

прилагането, за гарантирането на изпълнението на тази норма. 

Обикновено материалноправните норми оживяват и стават в 

действие само чрез определен ред и процедура, предвидени в закона. 

Такъв ред в този закон няма. 

На следващо място, беше изтъкнато становището на 

„Информационно обслужване“ АД, забележете, Изпълнител по 

договор и по възлагане от закона и от Централната избирателна 

комисия, да извършва компютърната обработка на данните от 
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гласуването. Това само потвърждава, че Централната избирателна 

комисия е изпълнител на воля на други органи и институции, в 

случая един Изпълнител по договор, а не на собствена воля по 

прилагането на този Изборен кодекс. 

С нищо не можа да се промени моето становище след 

представянето на тезата по т. 4 на чл. 126, ал. 1. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Обичайна практика е – смесиха се няколко 

неща, особено в изказването на госпожа Матева. 

Първо, едно е въвеждане на данни в РИК, друго е въвеждане 

на данни в ЦИК. Първичните данни са в „база данни РИК“. Въз 

основа на  тези данни съответно наблюдатели, застъпници, партии 

си получават както протоколите, така и съответните наблюдателни 

пунктове в РИК. Твърдя, че това са първичните данни, които ние и 

публикуваме на нашата страница, включително в числови данни, 

които са на база РИК, включително и сканираните протоколи. Това 

са данните. И са осигурени всякакви гаранции партиите да си знаят 

предварително резултатите. Това беше само за уточнение за това, че 

има гаранции, доста преди да тръгнем да четем избирателно 

Изборния кодекс и да смесваме различни предметни области по 

обичаен тертип. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

изказвания? 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Искам само да обърна внимание, че 

действително в районните избирателни комисии се създава база 

данни, но след повторното въвеждане в Централната избирателна 

комисия,  при наличие на разлики между двете въвеждания, както и 

при установяване на очевидни фактически грешки, Централната 

избирателна комисия се произнася с решение за окончателните 
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числови данни и актуализира базата данни, така че базата данни се 

актуализира след повторното въвеждане в Централната избирателна 

комисия. 

 ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Много правилно забеляза господин Войнов 

ситуацията, само че това става два дни след това, а не в навалицата 

за приемане на данни от РИК-овете. Това е тънкият момент тук. Да, 

вярно е, започват да се натрупват едни кашони и ние започваме да 

гледаме грешките, които са най-вече преференции и прочие. Няма и 

какво друго да е по простата причина, че то вече е публикувано и 

всяка партия си има в ръцете абсолютно всички първични данни. 

Никога ЦИК общо взето не променя резултат. И това, както казах, е 

малко по-разсрочено във времето. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Виждайки формулировката на текста 

относно предмета, става ясно още веднъж, че то не може да е 

обсъдено детайлно на работна група. Вчера или онзи ден ние 

гласувахме писмо, което изпратихме до главния секретар на 

Народното събрание и до началника на НСО с копие до началника 

на звено „Охрана“ НСО в Народното събрание и описахме нашето 

виждане по осигуряването на сигурността на изборния процес. 

Забележете, ние по оперативен план преди малко приехме, че 

има Изчислителен пункт, като тук говорим за изчислителни 

пунктове и веднага ще ми кажете, че става дума за пункта, в който се 

приемат документите извън страната. Дотам ли също ще допускаме 

лица, които ще получават данните по криптирана връзка уж от 

секциите извън страната. 

Извинявайте, колеги, преди малко казах, че прави впечатление 

масираното искане на достъп до Централната избирателна комисия. 
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Това е притеснително! Специално мен ме притеснява! Ще ви кажа 

защо. Защото, ако беше целта да се наблюдава този процес, много 

по-лесно всички партии, коалиции, виждам, че и на инициативни 

комитети се дава възможност в Централната избирателна комисия да 

присъстват, при положение че резултатът се обявява от районната 

избирателна комисия – не знам защо тогава ще присъстват тук, 

забележете, те могат да правят контролното преброяване и 

изчисление на всички данни от сканираните протоколи на 

страниците на РИК, преди още повторното въвеждане в Централната 

избирателна комисия.  

Това означава, че целта не е наблюдение на този процес. За 

мен ще се създаде хаос в Централната избирателна комисия, защото 

нито пространството е съобразено с присъствието на нови хора. 

Може би решението се приема, знаейки предварително от ограничен 

кръг от лица, които ще присъстват. Това отново само потвърждава, 

че и това решение е поръчково. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

изказвания? 

Колеги, аз не бих определила евентуално такова решение като 

поръчково. Да, факт е, че разпоредбите в Изборния кодекс в една 

част са противоречиви, в друга част са недостатъчни.  

Как обаче Централната избирателна комисия би гарантирала 

правата на представителите на партиите, коалициите и 

инициативните комитети, както е записано в чл. 126 от Изборния 

кодекс, да присъстват при въвеждането и повторното въвеждане в 

избирателните комисии и в изчислителните пунктове на данните от 

протоколите с резултатите от гласуването на СИК.  

Да, аз също се притеснявам да не стане хаос и прекалено 

много хора да се струпват и да пречат на работата по обработка на 

изборните резултати. Факт е и разпоредбата на чл. 301, в която се 

казва, че в ЦИК се извършва въвеждане и повторно въвеждане на 
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сканираните екземпляри от протоколите с резултатите от 

гласуването извън страната. Ние няма как да ги игнорираме тези 

разпоредби, при положение че законът е дал това право на тези 

представители, да не говорим, че такова право имат и други 

категории, които не са предмет на това решение. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Доста лицемерно ми се струва да се 

загрижи Централната избирателна комисия как гарантира права на 

тези лица, чиито права са достатъчно гарантирани поради 

сканирането на протоколите на ниво РИК още в момента, в който те 

са обработени там и след това със сканирането на всички данни – 

числови, сумарни, на страницата на Централната избирателна 

комисия, на фона на това, че Централната избирателна комисия не 

може да гарантира конституционно закрепените права на 

българските граждани да участват в изборите и да имат равен достъп 

да гласуват, на фона на това, че Централната избирателна комисия 

има зад гърба си необработени протоколи, изгубени – например 

2000 гласа от избори, и на фона на ред други неща, които показват 

как Централната избирателна комисия изобщо няма грижа по 

отношение на това как да гарантира права, предвидени в Изборния 

кодекс и в основния закон, който се явява основен и с най-висока 

степен в страната. Да не говорим за международните договори, 

които съгласно Конституцията имат приоритет. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Добре е да се говори абстрактно. Аз ще 

мина към реалността, поне за чужбина. Този временен пункт за 

чужбина е с определен тип секретни връзки, които са под контрола 

на ДАНС. 
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Все пак не знам становището на ДАНС дали в това помещение 

ще правим кошарки и наблюдатели ще сноват между тези, които 

получават едни данни, по твърдения на ДАНС, по секретни канали. 

Предлагам, ако това нещо става, поне да си поискаме и 

становището на ДАНС поне за чужбина. И да се знае в крайна 

сметка какво ще става от едни абстрактни разсъждения. 

Предлагам, ако ще се гласува това нещо, да искаме становище 

от ДАНС по отношение на това решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колега Чаушев, 

моята реплика към Вас е, че временният комуникационен пункт 

изобщо не попада в проекта на решение, доколкото виждам, а и 

текстът на чл. 301 не засяга нещо повече от Изчислителния пункт, 

който, както знаем, не е във ВКП. 

Заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Ако се върнете малко по-рано какво 

казахте, включихте и чужбина. Затова реагирах. И ако искате, да 

върнем малко протокола назад и ще видите, че говорихте и за 

въпросното повторно въвеждане в чужбина. (Реплика.) Да, така 

казахте, затова и реагирах – че не е просто абстракция. Добре е да се 

гледа и реалността. Затова попитах и мнението на тези, които 

осъществяват тези връзки дали ще сноват хора между техните хора. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

изказвания? 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Понеже ми се струва, че все пак има 

резон в притесненията, че може да се съберат много хора, дали не е 

добре в т. 5 все пак да допуснем регистрацията на по един 

представител? (Реплики извън микрофоните.) Дали ще се разбере по 

този начин? Да не станат разправии. 

РОСИЦА МАТЕВА: Пише го в проекта. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли други 

изказвания, или предложения? Няма. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Направих предложение, преди да 

гласуваме това нещо, да искаме становище и от ДАНС за този 

проект на решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Съгласно чл. 27, ал. 1 от Правилника за 

организация дейността на ЦИК гласуването се извършва в следната 

поредност: първо, предложение за отлагане за следващо заседание, 

второ, предложение за изменение и допълнение на предложения 

проект, трето, основното предложение, четвърто, ново предложение 

по същество. 

Колегата Чаушев прави ново предложение по същество. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЕЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Реплика към господин Войнов. 

Господин Войнов, аз твърдя материално, че имах 

предложение. Не съм казвал в някакъв си тип поредност. Не знам 

защо започнахте да цитирате нещо, което е общоизвестно? 

Твърдях, че имам само и единствено предложение, за да не се 

забрави след гласуването на основното. Някой да е твърдял за ред? 

Май – не. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Подлагам на 

гласуване така представения проект на решение. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – 2 

(Ерхан Чаушев и Севинч Солакова). 

Решението е № 1853-НС/30.09.2023 г. 



61 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Аз съм много емоционален човек, но 

рядко се позовавам на емоции, когато съм в залата.  

Искрено съм огорчена от приемането на това решение и ще ви 

кажа защо. Цял живот и с цялото си поведение винаги съм работила 

за това, че изборният процес е част от националната сигурност на 

държавата. Точно ЦИК да превърне в един разграден двор изборите, 

означава, меко казано, безотговорно поведение. 

И второто нещо, заради което съм дълбоко огорчена, е заради 

огромната лъжа. 

Първо, не е имало работна група за обсъждане на този проект. 

Тук съм от сутринта! От 8,30 ч. съм тук!  

Не е имало свикана работна група, на която да се обсъди този 

проект на решение! Заявявам го категорично и моля лъжата да не 

става също основна характеристика на тази ЦИК! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението на господин Чаушев, има ли изказвания – решението 

да се изпрати за становище на ДАНС? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 7 (Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 6 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов). 

Това предложение не постигна необходимото мнозинство. 

Колеги, в проекти на решения за регистрация на наблюдатели, 

има ли готовност? 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам проект на 

решение относно регистрация на наблюдатели от сдружение 
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ЗЕМЕДЕЛСКИ МЛАДЕЖКИ СЪЮЗ в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

Постъпили са заявления с вх. № 9-6 от 30.03.2023 г. от 

сдружение ЗЕМЕДЕЛСКИ МЛАДЕЖКИ СЪЮЗ, регистрирано с 

Решение на ЦИК № 1747-НС/09.03.2023 г. като българска 

неправителствена организация за участие с наблюдатели в изборите 

за народни представители на 2 април 2023 г. 

Приложени са необходимите документи: пълномощно от 

представляващия Нели Делгянска в полза на Мария Иванова; и 

пълномощно в полза на 10 лица, които се предлагат за наблюдатели, 

10 представители на сдружението.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Може ли, госпожо Председател, да 

направите забележка да не се говори, защото наистина не се чува, 

господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Ще се опитам да говоря по-близо до 

микрофона. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Заместник-председателят госпожа 

Матева трябва да престане да говори! 

РОСИЦА МАТЕВА: Може ли всички телефони, които 

излъчват в залата, също да бъдат спрени. (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, може ли да 

се запази спокойствие, защото… (Размяна на реплики.) 

Колеги, все пак сме в заседание!  

Смятам, че всички колеги, които бяха в залата и правиха 

предложения по проекта на решение, не следваше да стоят 

мълчаливо все едно никога не се е случвало обсъждане. 

Продължете, колега Томов. (Реплика от госпожа Солакова.) 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, наистина моля ви за внимание! 

Трудно е… 

РОСИЦА МАТЕВА: Може ли да се изслушваме. Първо, 

нямаме работни групи. 
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ЕРХАН ЧАУШЕВ: Нямаме работни групи, защото се 

централизира тази ЦИК в работа на зам.-председатели и игнорираха 

останалите членове на ЦИК по стар тертип – я половинки, я 

четвъртинки. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колега Томов, ако 

обичате, продължете доклада си. (Шум и реплики.) 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, изнасям доклад на съвсем друга 

тема и ви моля за внимание. 

Продължавам нататък със заявлението от сдружение 

ЗЕМЕДЕЛСКИ МЛАДЕЖКИ СЪЮЗ. 

В заявлението и в списъците на упълномощените лица са 

предложени 10 лица за регистрация като наблюдатели в страната 

беше извършена проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението… (Реплика от 

господин Чаушев.) 

Моят микрофон, господин Чаушев, е отворен, защото изнасям 

доклад пред Комисията и е редно да бъде отворен. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Господин Томов, аз към Вас нямам нищо 

общо с Вашия доклад. Говорех за дребните, леко мерзавщини… 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Може ли без обидни 

думи в залата, колеги?! 

Продължете, колега Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: От извършената проверка на лицата се 

установява, че към датата на регистрацията 8 лица отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс, а за две лица са установени 

несъответствия. 

Предлагам да вземем решение и да регистрираме като 

наблюдатели тези 8 упълномощени представители на сдружението. 

Приложен е списъкът, който може да видите в проекта. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им се издадат удостоверения. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания по проекта на решение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е № 1854-НС/30.03.2023 г. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, пак във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали е качен още един проект на решение 

относно регистрация на наблюдатели или по-скоро за наблюдател, 

както ще се окаже, от сдружение „Младежи за Балканите“ – 

организация, която също е регистрирана с Решение на ЦИК № 1844-

НС от 29.02.2023 г. като българска неправителствена организация за 

участие в изборите. 

Приложени са изискваните от закона документи: пълномощно 

от представляващата Емануела Димитрова Христова в полза на 

Христо Иванов и в полза на две лица, представители на 

сдружението, за които се иска регистрация; декларация по образец 

на двете лица; приложен е и списък, представен на хартиен носител 

и в електронен вид на технически носител в excel формат. 

От извършената проверка на тези лица се оказва, че едното 

отговаря, но по отношение на другото лице е установено 

несъответствие. 

В резултат от проверката предлагам да вземем решение, с 

което да регистрираме като наблюдател за страната един 

упълномощен представител на сдружението. 

Регистрираният наблюдател да се впише в публичния 

регистър. 

На регистрирания наблюдател да се издаде удостоверение. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1855-НС/30.03.2023 г. 

Господин Баханов, заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам на вашето 

внимание проект на решение относно регистрация на сдружение 

„Федерация на независимите студентски дружества“ за участие в 

изборите за народни представители на 2 април 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 1-1 от 30.03.2023 г. от 

сдружение „Федерация на независимите студентски дружества“, 

представлявано от Тодор Гунчев, регистрирано с Решение на ЦИК 

№ 1698-НС/22.02.2023 г. като българска неправителствена 

организация за участие с наблюдатели в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

Към заявлението са приложени изискуемите документи: 

пълномощно от представляващия Тодор Христов Гунчев в полза на 

32 лица, представители на сдружението; декларации по образец 

32 бр.; списък с имената и единните граждански номера на изрично 

упълномощените от сдружението лица, които да бъдат регистрирани 

като наблюдатели за страната в предстоящите избори, като списъкът 

е представен на хартиен носител и в електронен вид на технически 

носител в excel формат. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 



66 

към датата на регистрацията 19 лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс, а за 13 лица са установени несъответствия. 

Предлагам Централната избирателна комисия, като вземе 

предвид, че са представени изискуемите документи и резултатите от 

проверката на основание разпоредбите на Изборния кодекс и 

Решение № 1607-НС от 9 февруари 2023 г. да вземе решение, с което 

да регистрира като наблюдатели за страната 19 упълномощени 

представители на сдружение „Федерация на независимите 

студентски дружества“, подробно изброени в таблица с имена и 

ЕГН-та. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им се издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 1856-НС/30.03.2023 г. 

 Колеги, имате ли доклади, които не могат да останат за утре с 

изключение на застъпниците. 

Госпожо Стоянова, заповядайте в точка пета. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, предлагам ви да изпратим 

писмо – има проект в моя папка с № 6540. Писмото е до министър 

Демерджиев, но мисля, че ще е по-коректно, ако го адресираме до 

Министерството на електронното управление, с копие до министър 

Демерджиев и с копие до „Информационно обслужване“ АД., с 

което писмо да ги уведомим, че във връзка с осъществяване на 

видеонаблюдението след приключване на гласуването в изборния 
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ден – 2 април, желаем да ни бъде предоставена информация, както и 

отправяме няколко предложения, които са изредени по-надолу: в 

неделя, 2 април, на интернет страницата, на която ще се излъчва 

видеонаблюдението в избирателните секции, да бъде обявен телефон 

за връзка с колцентър, на който да се получават сигнали от граждани 

или политически субекти за проблеми с видеоизлъчването. 

Второто предложение е в неделя, 2 април, на интернет 

страницата, на която ще се излъчва видеонаблюдението, да бъде 

обявен списък на избирателните секции, за които е налице 

информация, че няма да се осъществи видеоизлъчване поради 

обективни технически причини, липса на телекомуникационно 

покритие и при получаване на сигнал за проблем с 

видеоизлъчването в колцентъра, той да се проверява от лицата, 

ангажирани с техническото обезпечаване на видеонаблюдението 

чрез комуникация със съответната секционна избирателна комисия с 

цел отстраняване на проблема. 

Във връзка с тези предложения желаем да ни предоставят 

телефонен номер на колцентъра, който да бъде обявен на интернет 

страницата, на която ще се излъчва видеонаблюдението, както и 

списък на избирателните секции, за които Министерството 

разполага с информация, че няма да има възможност да се 

осъществяват видеоизлъчванията поради обективни технически 

причини и липса на телекомуникационно покритие. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШВ: Знам, че в късните часове се отчитаме – 

органите на изпълнителната власт, за щяло и нещяло, но във всеки 

случай само едни уточнения. Още в събота в 17,00 ч. – 19,00 ч. по 

уверение на същите, които присъстваха на тази среща, чрез 

активирането на QR кодовете, общо взето в „Информационно 

обслужване“ АД щяло да има масив, в които няма интернет връзка 
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чрез мобилни оператори, тоест чрез мобилни мрежи няма да има 

връзка за активиране на тези така наречени устройства. 

Как тече потокът на информацията? Тя при нас ли пристига, 

или отива пак към органите на изпълнителната власт? Това не ми 

стана ясно като за начало, освен че се отчитаме за нещо си. 

Къде ще е тази информация? При нас или, така и не можах да 

разбера, Министерството на електронното управление, което иззе 

всякакви функции на ЦИК. То по специалисти, то по проекти, то по 

не знам какво си, кат тече информацията и каква е целта на това 

занятие в 20,30 ч.? 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: С предложения проект на писмо 

изискваме тази информация за секциите, в които е налице 

информация, че няма да има възможност за видеоизлъчване по 

технически причини, да бъде предоставена на Централната 

избирателна комисия именно, за да разполагаме и ние с нея. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

изказвания? 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: На срещата аз слушах друго. Изпълнител 

по договора е „Информационно обслужване“ АД и те ни уверяваха, 

че ние – ЦИК, а не министър ще разполага с тази информация. 

Затова реагирах. Все пак ние организираме изборите. При нас трябва 

да е първичната информация, а не да се молим на министерства да 

ни дадат тази информация и така нататък, защото ние ще 

управляваме чрез РИК въпросните СИК-ове и ние трябва да 

получаваме тази информация. Не Министерството, видите ли, на 

електронното управление! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания има ли? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 



69 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – 2 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова). 

Колеги, в пета точка ви докладвам с вх. № НС-00-

187/29.03.2023 г. в деловодството е постъпил приемо-предавателен 

протокол в два екземпляра от „Информационно обслужване“ АД с 

технически носител, съдържащ криптиран архив на изходния код и 

експлоатационна документация относно системите за обработка на 

данните в РИК и ЦИК и за визуализация на резултатите от изборите 

за народни представители, както и два запечатани плика с парола 1 и 

парола 2. Посочен е и криптографският хеш. Като допълнение към 

този протокол с вх. № НС-00-187-1/30.03.2023 г. от 

„Информационно обслужване“ АД е постъпило уточняване към 

предоставения приемо-предавателен протокол за предаване на 

изходния код на 29 март 2023 г., с което ни информират, че 

софтуерът, съответно и криптографският хеш е актуализиран във 

връзка с реализация по писмо на ЦИК – изх. № 06-811/28.03.2023 г., 

актуализиране на Инструкцията към екипите и други. 

Колеги, докладвам го за запознаване и ви предлагам така, 

както постъпихме с първоначално предоставените информационни 

активи, същите да бъдат предоставени на нашите експерти, които 

подпомагат Централната избирателна комисия, а именно доц.           

З.            М. и доц.   Г.            Б. да извършат изследване на 

предоставените носители и тяхното съдържание, за което да ни 

предоставят доклад, както предоставиха и при извършеното 

изследване на първоначално предоставения диск, като до 

предаването на носителите на нашите експерти, да бъдат 

съхранявани в касата на Централната избирателна комисия. 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Много странни думи за актуализиран 

софтуер към някаква си дата, и то след излизането на доклада за 
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удостоверяване. Само това е странното. Оттук нататък не знам какво 

да кажа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли други 

предложения? Става въпрос за софтуера за компютърна обработка 

от „Информационно обслужване“ АД и визуализация на резултатите 

от гласуването. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Севинч Солакова). 

Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия и насрочвам 

следващото за утре, 31 март 2023 г., от 10,00 ч. Благодаря. 

 

(Закрито в 19,55 ч.) 

 

    

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

 

    СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

 

Стенографи: 

   Божидарка Бойчева 

   Вирджиния Петрова 

   Стефка Аличкова 

 


